
13چهارشنبه 29 فروردین 1397 | سال ششم | شماره 1384 جامعه
| jameeh@shahrvand-newspaper.ir :ایمیل گروه جامعه | www.shahrvand-newspaper.ir  

شروعصفحهآرایی
مدیرمسئولسردبیرمعاونسردبیردبیرسرویسصفحهآرا:18/00

اتمامصفحهآرایی
18/30

شروعصفحهآرایی:؟؟/؟؟
اتمامصفحهآرایی:؟؟/؟؟

شهروند| محیط زیســت ایران در روزهای گذشته با 
اتفاقات و حاشیه های بســیاری همراه بوده. اگرچه این 
حوزه در ســال های گذشــته جزو موضوعات لوکس به 
شمار می رفت و گروه های کوچکی از آن حرف می زدند، 
اما در ســال های اخیر با درگیرشــدن جوامع مختلف با 
تأثیرات مشکلات محیط زیستی، بسیاری نسبت به این 
موضوع حســاس شــدند. به طوری که حالا موضوعاتی 
که محیط زیست کشــور و دنیا را درگیر کرده، به گوش 
خیلی ها آشناست و اتفاقات ریز و درشت آن واکنش هایی 
در جامعه و همین طور در شبکه های مجازی اینترنتی به 
همراه داشته و باعث شده کاربران برای محیط زیست هم 
هشتگ بســازند و موج راه بیندازند. در روزهای گذشته 
چند موضوع ازجمله اســتعفای پر ســر و صدای معاون 
نخبه سازمان محیط زیســت، حذف تصویر یوزپلنگ از 
پیراهن تیم ملی و همین طور باران و برف بهاری ازجمله 
موضوعاتی بوده که توجه بسیاری از مردم کشور را به خود 
جلب کرده است. در گزارش پیش رو به این موارد و مسائل 
دیگری که افکار عمومی را در حوزه محیط زیست درگیر 

کرده می پردازیم.
 گریز »یوز« از پیراهن تیم ملی و جهش

 به هواپیمای ترانسفر
انقراض یوز بــه پیراهن تیم ملی فوتبال کشــور هم 
رسید. موضوع حذف تصویر یوزپلنگ آسیایی از پیراهن 
فوتبالی ها، نخستین بار شهریور پارسال درز کرد. وقتی نهم 
شهریور تیم ملی در چارچوب مرحله انتخابی جام جهانی 
2018 به مصاف کره جنوبی رفته بود معلوم شــد که در 
طرح جدید پیراهن های تیم ملی، عکــس یوزپلنگ از 
روی آن پاک شده است. از طرفی گفته شد که آدیداس، 
طراحی لباس شاگردان کی روش را برای این دیدار تغییر 
 داده و طرح یوزپلنگ ایرانــی را  از روی پیراهن ها حذف

 کرده است.
این درحالی اســت که یوزپلنگ از جام جهانی 201۴ 
تصویر زمینه لباس تیم ملی فوتبال ایران شده بود و فعالان 
محیط زیســت و حیات وحش برای روی دادنش تلاش 
بسیاری کرده بودند. حالا اما به نظر می رسد با رونمایی از 
لباس جدید تیم ملی، موضوع این حذف جدی تر از این 
حرف هاست. یوز آســیایی یکی از مهمترین گربه سانان 
بزرگ جثه ای اســت که شــمار آن به کمتر از 50 مورد 
رسیده است؛ یعنی به انقراض این دونده زیبا تنها 50 قدم 

باقی مانده است. 
دیروز پس از سر و صدای بسیار بر سر حذف تصویر یوز، 
سازمان محیط زیست از فدراســیون فوتبال درخواست 

تشــکیل جلســه کرد. این طــور که مجیــد خرازیان 
مقدم، مدیــرکل دفتر حیات وحش ســازمان حفاظت 
محیط زیست به ایسنا گفته معاونت محیط زیست طبیعی 
برای فدراســیون فوتبال نامه ای فرســتاده و با توجه به 
اهمیت باقی ماندن تصویر یوز روی پیراهن تیم ملی فوتبال 
ایران از فدراسیون فوتبال درخواست شده دلایل حذف یوز 
از پیراهن این تیم را اعلام کند. از سوی دیگر از فدراسیون 
فوتبال هم درخواست شده تا جلسه ای با معاونت طبیعی 
سازمان محیط زیست برگزار کند تا حرف های مسئولان 
 فدراســیون فوتبال شــنیده و دلایل حذف تصویر یوز

 معلوم شود.
با این همه اگرچه طرح یوز ایرانی از روی پیراهن تیم ملی 
حذف شده اما شرکت پشــتیبان هواپیمای تیم ملی در 
جام جهانی گفته طرح های پیشنهادی بدنه این هواپیما 
که نماد یوز نداشته باشد بررسی نمی شود. این شرکت با 
صدور فراخوان از تمام طراحان و علاقه مندان به طراحی 
خواست در مسابقه طراحی بدنه هواپیمای حامل بازیکنان 

تیم ملی فوتبال ایران با محوریت یوز ایرانی شرکت کنند.
بنابر آنچه در فراخوان این شــرکت هواپیمایی آمده، 
از طراحان خواسته شــده تا در مســابقه طراحی بدنه 
هواپیماهــای بویینگ ۷۳۷، ایربــاس ۳20 و همچنین 
امبرائر 1۴5 این شرکت که ترانسفر اعضای تیم ملی فوتبال 
ایران، از جام جهانی روسیه تا جام ملت های آسیا به عهده 
خواهد داشت، شرکت کنند. بر این اساس طراحی بدنه 
هواپیماهای گفته شده باید با محوریت یوز ایرانی باشد 
و هر طراحی که بدون اســتفاده از نماد یوز پلنگ ایرانی 
باشد در مسابقه شــرکت داده نخواهد شد. از سوی دیگر 
گفته شده که مهلت ارســال آثار تا هفتم اردیبهشت ماه 
 خواهد بود و برنده طرح برتر، 10 سکه بهار آزادی دریافت

 خواهد کرد.
»فرار مغزها« از سازمان محیط زیست 

از ســه روز پیش زمزمه ها درباره رفتــن کاوه مدنی از 
ایران و استعفای او جدی تر شد؛ نخبه دهه شصتی، تنها 
6 ماه در سازمان حفاظت محیط زیست دوام آورد. آن هم 
در ســازمانی که مثل تمام نهادها در ایران به استخدام و 
نگهداشتن مدیران سپید موی و به قول معروف »باتجربه« 
بیشتر رغبت نشان می دهد. در جریان بازداشت گروهی 
از فعالان محیط زیست فعال در حوزه یوز، کاوه مدنی هم 
بازداشت و خیلی زود آزاد شــده بود، بعضی رسانه های 
تندرو از نوروز با انتشــار تعــدادی از عکس هــای او در 
محافل خصوصی او را متهم کــرده بودند. دیروز بالاخره 
کاوه مدنی، معاون آموزش و پژوهش ســازمان حفاظت 

محیط زیست پس از توییت های مبهم روزهای گذشته و 
گله از حاشیه سازی ها، خبر خروجش را از کشور تأیید کرد. 
او در توییتی با کنایه به هشتگی که مخالفان تندرو برای او 
راه انداخته بودند نوشت: »آری، متهم گریخت از سرزمینی 
که در آن جاهلان مجازی، علم و دانش و تخصص را پس 
می زنند و با توهم توطئه در جست وجوی محکومی بودند 
تا همه مشکلات را بر گردن گیرد چرا که آنها خوب دریافته 

بودند که پیدا کردن مقصر و دشمن 
و جاســوس، از مسئولیت پذیری و 
مشــارکت در حل مشکلات، بسی 
آسان تر اســت.« او کارتونی را هم 
ضمیمه توییتش کرد کــه در آن 
گوشی موبایلی که تصویر شبکه های 
اجتماعی اینترنتی در آن پیداست، 
دســته گلف دســتش گرفته و با 
عصبانیت می خواهد کتاب را مثل 

توپی به دوردست ها پرتاب کند.
اشــاره مدنــی به رســانه های 
تندرویی بود که دو تابعیتی بودنش 
را بهانه حمله ها به او کرده بودند و به 
جریان مجازی کــه با بی اطلاعی او 
را مقصر خشکیدن دریاچه ارومیه 
می دانست. این استاد امپریال کالج 

لندن که افتخارات علمی بســیاری آفریده و تخصصش 
در حوزه مدیریت آب می توانســت بــه ایرانی که دچار 
خشکسالی و کم آبی است کمک کند، بالاخره با فشارهای 

زیادی که برای ناامیدکردنش به او وارد شد، رفت.
همین دیروز تأیید شــد که در حکمی از سوی عیسی 
کلانتری معاون رئیس جمهوری و ریاســت ســازمان 
حفاظت محیط زیست، ناصر مقدسی، به عنوان سرپرست 
مرکز امور بین الملل و کنوانسیون های سازمان حفاظت 

محیط زیست منصوب شده است. 
کاوه مدنی در طول کمتر از هفت ماه در سمت معاونت 
آموزش و پژوهش همچنین سرپرستی امور بین الملل این 
ســازمان فعالیت کرد. اگرچه حضور او به دعوت عیسی 
کلانتری بود اما سازمان حفاظت محیط زیست و رئیس 

آن در کســوت معاون رئیس جمهوری، هنــوز در برابر 
استعفای معاون این سازمان واکنشی نشان نداده است و 
به نظر می آید حمایت نکردن از این معاون نخبه در طول 
فعالیتش در مقابل فشارها باعث شد او تصمیم به مهاجرت 

بگیرد.
مذاکره درباره بازداشتی های محیط زیست

»ما هم اطلاعات دقیقی نداریم. رئیس جمهوری گروهی 
چهارنفره را برای پیگیری گذاشته که 
در حال مذاکره هستند؛ اطلاعات ما 
هم در این مورد خیلی زیاد نیســت 
باید دید چه در پیش است. امیدواریم 
که هر چه ســریع تر تعیین تکلیف 
شوند. اگر مقصری در میان آنهاست 
طبق قانون با آنها برخورد شــود و 
اگر نه هر چه ســریع تر آزاد شوند.« 
این اولین و آخرین واکنش عیسی 
کلانتری، رئیس ســازمان حفاظت 
محیط زیســت به بازداشت گروهی 
از اعضــای موسســه حیات وحش 
میراث پارســیان بود؛ موضوعی که 
بــا پرداختن به آن در شــبکه های 
اجتماعــی و بــا توجــه بــه وضع 
محیط زیست کشــور، مورد توجه 
مردم و کاربران شبکه های اجتماعی قرار گرفت. اکنون 8۴ 
روز از بازداشــت اعضای این انجمن فعال در حوزه حیات 
وحش و به ویژه یوزپلنگ می گذرد. در ماه های گذشته پس 
از بازداشت هومن جوکار که در پورتال سازمان حفاظت 
محیط زیست به عنوان مدیر ملی پروژه یوز معرفی شده 
و همین طــور نیلوفر بیانی، امیرحســین خالقی، طاهر 
قدیریان، سام رجبی، سپیده کاشانی و علی فرهادزاده از 
اعضای فعال این موسسه محیط زیستی، تعداد دیگری از 
محیط زیستی هم بازداشت شدند و هنوز از پرونده و اتهام 

آنها اطلاع دقیقی وجود ندارد.
در حالــی که پس از بازداشــت های دو مــاه اخیر در 
سرنوشــت پروژه های موسســه حیات وحــش میراث 
پارسیان و همچنین پروژه هایی همچون لقاح مصنوعی 

ابهام هایی به وجــود آمده، در روزهای آخر اســفند 96 
وقتی که سازمان حفاظت محیط زیست آخرین نشست 
 ســال را برگزار می کرد، موضوع بازداشتی ها و سرنوشت 
 پروژه حفاظت از یوز ســوالی بود که از سوی »شهروند« 

پرسیده شد.
حمید ظهرابی، معاون محیط زیست طبیعی سازمان 
حفاظت محیط زیســت درباره این موارد به »شهروند« 
این طور پاســخ داد: »پروژه حفاظت از یوزپلنگ آسیایی 
پروژه ای بین المللی بوده که از  ســال 1۳80 بین سازمان 
حفاظت محیط زیست و UNDP آغاز شده است. موسسه 
میراث پارســیان در برهه ای از زمان برای همکاری با این 
پروژه وارد شــد، بنابراین بودن یا نبودنــش ارتباطی به 
سرنوشت پروژه حفاظت از یوز نخواهد داشت. این پروژه 
تمدید شــده، با منابع مالی محدودی، همین چند روز 
پیش بار دیگر برای ادامه پروژه اعــلام آمادگی کردند و 
بر این اساس شــایعاتی در این باره که UNDP خود را از 
پروژه بیرون کشیده، اشتباه است.« او درباره این شایعات 
توضیحات بیشــتری هم داد: »موضوع فقط این بود که 
UNDP اعلام کرد که دیگر نمی تواند به ایران در این مورد 
کمک مالی مستقیم کند. این بدین معنی است که کشور 
ایران از سطح درآمدی به وضعی رسیده که دیگر محتاج 
کمک نیســت و می تواند تنها در اجرای برنامه مشارکت 
کند. بر همین اساس با دیوان محاسبات در حال پیگیری 
هستیم تا منابع مالی مشترکی را برای ادامه پروژه حفاظت 

از یوز آسیایی اختصاص دهیم.« 
او همچنین با توضیح این که در اســفند مــاه قرار بود 
گروهی از پژوهشگران بین المللی برای پیگیری پروژه یوز 
به ایران بیایند، گفت: »در جریان بازداشــت ها این اتفاق 
نیفتاد و حالا بنا شده این کار در قالب یک قرارداد رسمی 

چارچوب دار انجام شود.«
شکایت یک شرکت معدنی از فعالان 

محیط زیست شاهرود
در حالی که حاشیه های محیط زیستی کشور بسیاری 
از مردم را درگیر کرده است، موضوع شکایت یک شرکت 
معدنی از ســمن محیط زیســتی »جمعیت دیده بان 
 طبیعت شاهرود« هم از روز دوشنبه به این اتفاقات اضافه

 شده است.
این طور که این سازمان مردم نهاد محیط زیستی خبر 
داده »شرکت معدن بوکسیت« به اتهام عجیبی از سه نفر 
از اعضای این »ان جی او« شکایت کرده است: »تشویش 
اذهان عمومی« این در حالی است که اخطارها به فعالیت 
ضد محیط زیستی این شرکت معدنی خرداد  سال پیش 

از ســوی مدیرکل حفاظت محیط زیســت سمنان هم 
مطرح شده بود. او گفته بود: »معدن بوکسیت شاهوار از 
سازمان حفاظت محیط زیست هیچ مجوزی نگرفته و ما 
اخطارهای قانونی برای آنها فرستاده ایم که رونوشت آنها 

در وزارت صنعت ومعدن ارسال شده است.«
شکایت این شــرکت از فعالان محیط زیست در حالی 
است که تخلفات محیط زیستی این معدن محرز بوده و 
مدیرکل محیط زیست ســمنان به اسکان نیوز گفته که 
»پرونده این شرکت را به اتهام آلوده کردن محیط زیست 
و سفره های زیرزمینی و تخریب شاهوار« به قوه قضائی 
فرستاده اســت؛ اما تا امروز این شــرکت از اداره کل و یا 
مدیران آن شکایتی نکرده اند. با این روند به نظر می رسد 
مســئولان شــرکت بوکســیت تلاش دارنــد به جای 
درگیرشدن با دستگاه های دولتی ازجمله محیط زیست، 
فعالان محیط زیست را تحت  فشار بگذارند و از میدان به 

در کنند.
برف، باران، سیلاب، طوفان؛ بهار

تمام مسائل مختلف محیط زیست در حالی است که 
از روز شنبه موجی از بارش برف و باران بسیاری از نقاط 
کشــور را درگیر خود کرده است. سازمان هواشناسی 
در چهار روز گذشته هر 2۴ساعت یک اخطاریه صادر 
کرد. دیروز حتی وقوع طوفان در یزد مسأله ساز شده و 
از پیش گفته شــد که باران های موقتی در سیستان و 
بلوچستان به کاهش گردوخاک در این استان کمکی 
نمی کند. از طرف دیگر بسیاری از کشاورزان و باغ داران 
از برف و سرمای دیررس خسارت دیدند و سیلاب هم 
مشکلاتی در کشور به وجود آورد. این پاییز و زمستانی 
بود که بسیاری از مردم کشورمان بعد از تجربه اسفندی 

گرم و کم بارش در بهار دیدند.
دیروز هواشناسی در اخطاریه تازه اش نسبت به وقوع 
سیلاب و وزش باد شدید هشدار داد و از از مردم خواست 
که با توجه به احتمال سیلابی شدن مسیل ها از توقف 
در حاشیه رودخانه ها و مســیل ها خودداری کنند.در 
اطلاعیه هواشناسی براساس تحلیل آخرین نقشه های 
پیش یابی هواشناســی و تداوم فعالیت سامانه بارشی 
مستقر بر کشور پیش بینی شد که در روز چهارشنبه 
بارش باران گاهی به شــکل رگبار و رعد وبرق و وزش 
باد شــدید و آبگرفتگی معابر و احتمال سیلابی شدن 
مســیل ها و رودخانه هــا در مناطقی از سیســتان و 
بلوچستان، بخش هایی از جنوب یزد، بارش در مناطق 
سردسیر و کوهستانی خراسان های شمالی و رضوی 

به صورت برف و باران باشد.

 وزیر بهداشت دیروز به مجلس رفت تا درباره واردات صافی های دیالیز 
به نمایندگان پاسخ دهد و در مقابل چند نماینده به او تاختند

جنجال»صافی«
  وزیر بهداشت از قوه قضائیه خواست تهمت های نماینده ارومیه علیه خودش را بررسی کند

شهروند|  قاضی پور، نماینده مردم ارومیه در مجلس شورای اسلامی می گوید چرا با 
وجود برخورداری از تولید داخل، صافی دیالیز وارد کشور می شود؟ و وزیر بهداشت 
پاسخ می دهد که نباید به اسم حمایت از تولید داخل، جنس کم کیفیت را دو برابر 

قیمت بخریم.  
صحن علنی مجلس، دیروز روز شلوغی را پشت سر گذاشت، صدای حسن قاضی زاده 
 هاشمی وزیر بهداشــت و نادر قاضی پور  نماینده مردم ارومیه  و علیرضا محجوب  
نماینده مردم تهران در فضای ســالن اصلی مجلس بالا و پایین می رفت، یکی تند 

حرف می زد، آن یکی پاســخ را با عصبانیت می داد و دیگری گلایه مند بود. بحث بر 
سر واردات صافی های دیالیز و علت مطالبه 9 درصد حق بیمه برای واریز به وزارت 
بهداشت و چند موضوع دیگر بود که به پورشــه سواری وزیر و همکاری با شرکتی 
آمریکایی که صاحبان اصلی اش صهیونیست ها هستند و شکایت در قوه قضائیه و 
رأی ندادن و توضیح درباره میزان دریافتی ماهانه وزیر کشیده شد. درنهایت اما پس 
از طرح سوال قاضی پور و پاسخ های وزیر، نمایندگان با ۷۰ رأی موافق، ۱۱۵ رأی مخالف 

و ۸ رأی ممتنع از ۲۰۶ نماینده حاضر، اظهارات وزیر بهداشت را قانع کننده دانستند.

»شهروند« از چند گره محیط زیستی این روزهای ایران گزارش می دهد

یوزپلنگ،کاوه مدنی و باران

 وزیر بهداشت در پاسخ به نماینده مردم ارومیه در مجلس که پرسید نادر قاضی پور، خطاب به وزیر بهداشت:
چرا با وجود تولید صافی دیالیز در کشور مجوز واردات صادر می شود؟  چرا با وجود برخورداری از تولید داخل، صافی دیالیز وارد کشور می شود؟

 شــما نماینده انحصاری یک شــرکت آمریکایی تولید لنز عینک هســتید کــه صاحبان آن 
وزیری که خودروی پورشــه ســوار می شود و ســرمایه چند صد صهیونیست ها هستند. 

هم به فکر تولید داخلی باشدمیلیاردی دارد، نباید 
داخلی حمایت نمی کنید؟ وزیر متخصص واردات، نباید هم به  چــرا از محصولات 

این حرف عوام پسندی است که فکر تولید باشد. البته 
جان مردم باشیم، اما بر خلاف دایم بگوییم باید به فکر 

آن عمل کنیم
 مســئولان بدانند 

جــای شــرم دارد که 
به جــای دســتگیری از 

کارگران، چند میلیارد پولشان 
را نمی دهند و بعد چنــد برابر آن را 

خرج واردات می کنند و این درحالی است 
که قطعا تنها افتخار مملکت ما دستیابی به 

خودکفایی است.

علیرضا محجوب، نماینده مردم تهران خطاب به هاشمی: 
 غرورتان را در مقابل مجلس کمتر کنید

 علت مطالبه 9 درصد حق بیمه جهت واریز به وزارت بهداشت چیست؟
 طبق تحقیق و تفحص  سال 91، هزینه درمان در  سال 90، چهار هزار و 900 میلیارد تومان بود اما این 
عدد پس از به اجرا در آمدن طرح نظام سلامت به چندین برابر افزایش یافته است و این بیماری است که 

شما به سیستم درمان کشور وارد کردید؛ چه کسی این هزینه را به گردن کارگران انداخت؟ 
 چه کســی با اطلاعات غلط قانون را نقض کرد و ریالی از سهمش به سازمان تأمین اجتماعی که حق 

کارگران است را پرداخت نکرد
 بسیار عجیب است که وزارت بهداشت و درمان از  سال 68 تاکنون حتی ریالی از بدهی هایش را به سازمان 

تأمین اجتماعی  پرداخت نکرده و فقط مطالباتش از این سازمان را پیگیری کرده است
   از  سال 90 تاکنون صورت هزینه های سازمان تأمین اجتماعی پنج برابر شده در حالی  که افزایش حقوق 
کارگران 80 درصد بوده اما هزینه هایش 500 درصد افزایش یافته است؛ چرا شما یک درصد سهم دولت از 

بخش درمان را به این سازمان پرداخت نکردید؟ 
 چرا سهم دولت از درمان را پرداخت نمی کنید؟

 هزینه درمان در  سال 9۳ یعنی همان ســالی که جنابعالی طرح نظام سلامت را به اجرا گذاشتید و در 
حقیقت به سیستم درمان کشور »بیماری« وارد کردید.

 میزان واردات صافی دیالیز در 5 ســال گذشــته کمتر از مجوز 
قانونی وزارت بهداشت بود

 نباید به اسم حمایت از تولید داخل، جنس کم کیفیت را دو برابر 
قیمت بخریم

 مواد اولیه این صافی ها از خارج از کشور می آید و آنچه مهم است 
فایبرهایی است که در صافی ها مورد استفاده قرار می گیرد و سم 
را تصفیه می کند. کســی که کلیه اش از کار افتاده باید با استفاده 
از کلیه مصنوعی ســموم را تصفیه کند. ما در این زمینه تولیدی 
نداریم و این همان سرهم کردن و صنعت مونتاژ است ولی ما آن را 

به عنوان تولید داخل قبول کردیم
 در حال حاضر دو شرکت داخلی سه میلیون و 600 هزار صافی را 
تولید می کنند درحالی که مصرف ما در سال ۴.5 میلیون عدد است

  در حوزه دارو، تجهیزات و درمان تنش و التهابی وجود ندارد
 در 5سال گذشــته 20 میلیون صافی دیالیز مورد استفاده قرار 

گرفته درحالی که کمتر از 500 هزار عدد وارد شده است
 من می توانم طبق قانون 10 درصد از این نیاز را از خارج وارد کنم 

درحالی که تا الان کمتر از سه درصد از خارج وارد شده است
 سالانه می توانیم دو تا ســه هزار ماشین دیالیز وارد کشور کنیم 
البته به دنبال تشویق دو شرکت دیگر جهت تولید فایبر هستیم 
اما تا الان تولیدات داخــل در این حوزه کیفیت برتر نداشــته و 
از سال 80 که تولید آن شروع شده هیچ بازاری پیدا نکرده است. ما 
می خواهیم به اسم حمایت از تولید داخل چیزی مثل ایران خودرو 

را در هر حوزه ایجاد کنیم
 کسی نباید جنس کم کیفیت را به دو برابر قیمت بفروشد 

  وقتی تولیدکننده حاضر نیست قیمت را پایین بیاورد ما هم با 
قیمت پایین و کیفیت بهتر همان کالا را وارد می کنیم

 چرا از رهبری هزینه می کنید؟  آیا رهبری از این نوع تولید داخل 
حمایت می کند؟ ایشان توی دهان کسی می زند که به اسم تولید 

داخل از آن موضوع سوءاستفاده می کند
 من اختیــار دارم 10 درصد مجوز واردات بدهــم و اگر مجلس 
 به صورت قانونی این حکم را پــس گرفت طبقه وظیفه به قانون

 عمل می کنم
 بنده در عمرم شرکت تجهیزات پزشکی و دارویی نداشتم

 من و بقیه وزرا دو میلیــون و 900 هزار تومان حقوق می گیریم، 
چطور رفتار کرده اید که همه رسانه ها جور دیگری می گویند

 حرفی که آقــای قاضی پور می زنــد آیا غیراز این اســت که ما 
دزد هستیم

 من همین جا از رئیس قوه قضائیــه می خواهم به این تهمت ها 
رسیدگی کند. این آقا دفعه اولش نیست این حرف ها را می زند. یا او 
راست می گوید و من حق ندارم وزیر باشم و جایم پشت میله های 
زندان اســت یا او دروغ می گوید و جایش پشت میله های زندان 

است

 وزیر بهداشت  در پاسخ به علیرضا محجوب
 درباره علت مطالبه 9 درصد حق بیمه برای واریز به وزارت بهداشت :

 سوال این اســت که چرا 9 درصد حق بیمه به عنوان 
اموال بیمه شدگان مصادره می شود؛ اما ما می پرسیم 
چه کسی آن را مصوب کرده است؟ مجلس در بودجه 
9۷ تصمیم گرفت که پول کارگران در حسابی متمرکز 

بماند و صرف درمان آنها شود
 دولت به وزارت بهداشــت نیز بدهــی دارد که هنوز

 نداده است
  در روستاها حق بیمه را تأمین اجتماعی می گیرد اما 

وزارت بهداشت فقط هزینه می کند
 رئیس جمهوری در  ســال 95 نامه ای بــه وزیر وقت 
اقتصاد نوشت تا حســاب جداگانه ای برای 9.2۷ سهم 
درمان و بیمه شدگان سازمان تأمین اجتماعی باز کند 
که صرفا این مبلغ برای ســلامت اختصاص یابد. وزیر 
وقت این کار را کرد اما به فاصله دو هفته عده ای به دیوان 

عدالت شکایت کردند. آن زمان آقای لاریجانی به میدان 
آمد و توضیح داد که دســتور رئیس جمهوری ناظر به 
مصوبه مجلس بوده که سازمان تأمین اجتماعی مکلف 
شد تمام سهم درمان را به حساب مشخصی واریز کرده و 
طبق قانون تأمین اجتماعی هزینه کند؛ به همین دلیل 

آن حکم در دیوان معلق شد
 مجلس در بودجه امسال سازمان تأمین اجتماعی را 
مکلف کرد که تمام سهم درمان در حساب خزانه داری 
کل کشور متمرکز شود و سازمان تأمین اجتماعی این 

منابع را هزینه کند
 اگر مجلــس و دولت بــرای تأمیــن اجتماعی کم 

گذاشته اند یا حقوق نداده اند، آنجا را درست کنید
 توضیحات آقای محجوب این موضوع را می رســاند 
که ایشان به مصوبه مجلس اعتراض دارد. به نظر بنده 

مجلس دنبال شفافیت بوده و آقای محجوب هم باید از 
شفافیت استقبال کند

 گفته شد که پرداختی کارگران در  سال 91، چهار هزار 
بوده و اکنون به 2۳ هزار رســیده است. در  سال 91 ارز  
هزار تومان بــود که به چهار هزار تومان رســید. همه 
خدمات ما در حوزه پزشــکی وابســته به ارز است. با 

افزایش قیمت ارز اختلاف قیمت شدیدی برای دارو 
و تجهیزات پزشکی به وجود آمد

 تعداد کارگران 2000نفر نیســتند. بیشتر 
جمعیت ایران کارگر هستند که آنها روی سر 

ما جا دارند. ما نوکر همه ملت ایران هستیم
 دوره متهم کردن تمام شــده اســت. قانون را 

رعایت کنید نه این که قانون را دور بزنید و به دیگران 
تهمت بزنید؛ این کار شایسته نیست

چرا از صافی دیالیز خارجی استفاده می کنیم سعید الموســوی، عضو هیأت مدیره انجمن حمایت از بیماران 
کلیوی| صافی دیالیز، یکی از اساسی ترین قســمت های دستگاه دیالیز 
است؛ اهمیتش از این جهت است که خون بدن شخصی را که کلیه اش را 
از دست داده پالایش می کند. یعنی خون باید از این صافی بگذرد، پالایش 
شــود و دوباره وارد بدن بیمار شــود. تا یکی، دو دهــه پیش، صافی های 
دیالیزی کــه تولید داخلی بود، خیلی کم بود و از آن دوره به بعد، شــاهد 
تولید این صافی ها در کشــور بودیم که البته این اتفاق خوبی اســت اما 
نکته ای که وجود دارد این اســت که این صافی ها کیفیــت لازم را ندارد 
و نمی تواند بــه خوبی خون را پالایش کند. پالایش نشــدن خون، به این 

معنی اســت که آن صافی نتوانسته ســموم را به خوبی بگیرد و خونی که 
به خوبی پالایش نشــده دوباره وارد بدن بیمار می شــود و پروسه درمان 
را کُند و از آن طرف بیمار احســاس بی حالی و سســتی می کند. اساسا، 
افرادی که دیالیز می شــوند، باید پیوند کلیه شوند، اما به دلایلی ازجمله 
ناســازگاری بدن و آماده نبودن آن برای پیوند، این کار انجام نمی شــود، 
به همین دلیل افراد دیالیز می شــوند. بنابراین بهترین گزینه برای افراد 
دیالیزی پیوند کلیه اســت. آنهایی که پیوند کلیه نمی شوند، باید دیالیز 

کنند و صافی های داخلی، آن طور که گفته شــد، کیفیــت لازم را ندارد 
و به جای آن از صافی هــای خارجی که کیفیت بالاتری دارد، اســتفاده 
می شــود. صافی های خارجی، خون را به خوبــی پالایش می کند و بیمار 
روند درمان بهتری خواهد داشــت. مشــکلی که ما داریم، همین کیفیت 
صافی های داخلی اســت. خوب است که در کشــور صافی تولید می شود 
اما از آن مهمتر، کیفیت این صافی هاســت، چرا که استفاده از صافی های 
داخلی، به نفع بیمار و وزارت بهداشــت اســت و از نظر مالی ضرری وارد 

نمی کند. ما همین مشــکل را با داروهای پیوند کلیه داریم. درحال حاضر 
داروهای پیوند کلیه داخلی، کیفیت لازم را ندارد، یعنی باعث می شــود 
کلیه پیوند داده شده، در بدن رد شود اما داروی خارجی کیفیت بالاتری 
دارد و منجر به بهبود بیمار پیوندی می شود. البته نباید فراموش کرد که 
اســتفاده از کالاهای خارجی، فشــار مضاعفی به وزارت بهداشت و حتی 
بیماران وارد می کند، به ویژه در ارتباط با بیماران پیوندی که جزو بیماران 
خاص به شــمار نمی روند و بیمه آنها معمولی حســاب می شــود، هزینه 
بالاتری تحمیل می شــود با این حال به دلیل کیفیت دارو، از نوع خارجی 

آن استفاده می شود. 

سازمان محیط زیست برای 
روشن شدن دلایل حذف 

یوزپلنگ از پیراهن تیم ملی، از 
فدراسیون فوتبال درخواست 

تشکیل جلسه کرد

یک شرکت معدنی متخلف 
محیط زیست، از سه تن از 

فعالان محیط زیستی »جمعیت 
دیده بان طبیعت شاهرود« به 
اتهام تشویش اذهان عمومی 

شکایت کرد


